
Protokół nr XXXIX/2021 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 3 czerwca 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 3 czerwca 2022 r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12.23 tego samego 
dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych:  

 1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska. 

1. Sprawy organizacyjne, 
 
a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady– B. Wyczałkowski otworzył XXXIX sesję Rady Powiatu w Nysie, która 

odbyła się w trybie zdalnym. 

b) stwierdzenie kworum, 

Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy aktualnie 24 radnych,   
co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  
do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji, 

 

2. Nadanie tytułu Ambasadora Powiatu Nyskiego, 
  

3. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

4. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

5. Informacja na temat gospodarowania mieniem Powiatu za 2021 r.  
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 



 
6. Raport o stanie Powiatu Nyskiego za 2021 r.  

a) rozpatrzenie raportu przez Radę Powiatu, 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie. 

 
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2021 r.  

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu Nyskiego wraz z informacją o stanie mienia za 2021 r.,  

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu powiatu nyskiego za 
2021 r., 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 
2021 r. oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu,  

d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu  w Nysie, 

e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2021 r.,  
g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie  

z tytułu wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2021 r.  
 

8. Wolne wnioski, 
 

9. Zamknięcie obrad. 
 

Przewodniczący Rady spytał czy ktoś ma uwagi do przedstawionego porządku sesji.  

Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że brakuje mu informacji dotyczącej udzielenia pomocy dla 
uchodźców z Ukrainy. Przypomniał, że na poprzedniej sesji Starosta obiecał, że taką informację 
co jakiś czas radni będą otrzymywać. W związku z powyższym radny poprosił, aby Starosta 
przedstawił informację w ww. zakresie.  

Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski oznajmił, że radni otrzymali informację w wersji 
elektronicznej. Dodał, że jeśli  Starosta jest przygotowany do tego punktu to proponuje, aby 
aktualne informacje przekazał w wolnych wnioskach.  

Ad 2 Nadanie tytułu Ambasadora Powiatu Nyskiego, 
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Żukowska Jacykowska odczytała pismo w sprawie nadania 
tytułu ambasadora Powiatu Nyskiego dla Pani Nadii Szostak, po czym Starosta wraz  
z Przewodniczącym Rady dokonali uroczystego wręczenia aktu nadania ww. tytułu.   

W następnej kolejności głos zabrała Pani Nadia Szostak, która w krótkim przemówieniu 
podziękowała za otrzymane wyróżnienie oraz współpracę Powiatu Nyskiego i Rejonu 
Radziechów. Wyraziła także podziękowania za pomoc i wsparcie jakiego Polacy w tym 
mieszkańcy powiatu nyskiego udzielają obywatelom Ukrainy w związku z trwającą wojną w 
Ukrainie.  

W kolejnej części posiedzenia Starosta - Kruczkiewicz złożył gratulacje radnemu Cz. Biłobranowi  
w związku z uzyskaniem przez niego tytułu doktora nauk społecznych. 

Ad 3. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 
 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
 



Ad 4 Interpelacje i zapytania radnych, 
 

Radny Daniel Palimąka złożył  interpelacje dotyczącą wpisania przebudowy stadionu miejskiego  
do strategii Subregionu Południowego w celu pozyskania środków europejskich. Dodał,  
że z ww. stadionu korzystają uczniowie „Carolinum” i „Mechanika”. W związku z tym wnioskuje 
też o to, aby przygotowując budżet Powiatu na 2023 r. umieścić w nim 1 mln zł na 
dofinansowanie tego zadania.  

W następnej kolejności radny poprosił o przedstawienie planów dotyczących budowy parkingu 
przy szpitalu. Dodał, że z tego co mu wiadomo planowana jest betonowa konstrukcja 
kilkukondygnacyjna  wzwyż, która jego zdaniem zdewastuje przestrzeń w obrębie parku  
i szpitala. Radny przypomniał, że w poprzedniej kadencji planowano budowę parkingu 
podziemnego. Stwierdził, że jeśli Zarząd będzie się trzymał swojej koncepcji, to spotka się to  
z wielkim sprzeciwem społecznym.  

Radny poprosił też o rzetelną informację dotyczącą przebudowy ulicy Długosza w Nysie. 
Przypomniał, że dokumentacja na to zadanie była wpisana do budżetu, po czym została zdjęta. 
Wpisano ją po raz drugi i nadal 1nic nie zrobiono. Jednocześnie zlecono przygotowanie 
dokumentacji na odcinku od ulicy Długosza do ronda w Białej Nyskiej.  

Ad 5 Informacja na temat gospodarowania mieniem powiatu za 2021 r.  

a) przedstawienie informacji, 
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski oznajmił, iż radni otrzymali ww. sprawozdanie w wersji 
elektronicznej (załącznik nr 3).  

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 

 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowa informację.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  

c) dyskusja  

 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  

 

d) przyjęcie informacji  

 
Głosowanie w sprawie przyjęcie informacji.  
(czas głosowania: 3 czerwca 2022, godz. 10:23)  

wynik: ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Jolanta Barska (ZA), Czesław Biłobran (ZA), Piotr Bobak (ZA), Grażyna Bortniczuk (ZA), 
Joanna Burska (ZA), Jacek Chwalenia (ZA), Adam Fujarczuk (ZA), Janusz Jaskot (ZA), Tomasz Jazienicki 
(ZA), Henryk Kamiński (ZA), Zbigniew Karnaś (ZA), Danuta Korzeniowska (ZA), Andrzej Kruczkiewicz 
(ZA), Bożena Lewińska (ZA), Teresa Nosal (ZA), Daniel Palimąka (ZA), Kazimierz Rozumek (BRAK GŁOSU), 
Grzegorz Samborski (ZA), Paweł Szymkowicz (ZA), Piotr Woźniak (ZA), Bogdan Wyczałkowski (ZA), 
Damian Wylężek (ZA), Janusz Zapiór (ZA), Anna Ziółkowska-Woźny (ZA), Maria Żukowska-Jacykowska 
(ZA) 



Ad 6 .Raport o stanie Powiatu Nyskiego za 2021 r.  
 
a) rozpatrzenie raportu przez Radę Powiatu, 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach przedmiotowy Raport 
(załącznik nr 4).  

 

Radny D. Palimąka przypomniał, że w 2018 roku mięliśmy zadłużenie na poziomie 30 mln zł,  
a dziś wynosi ono 80 mln zł. Wzrosły też opłaty za energię. Zdaniem radnego należy się 
zastanowić z czego w przyszłości zrezygnować. Stwierdził, że aby poradzić sobie z kryzysem  
i inflacją, to każdy musi zubożeć. Tymczasem Rząd proponuje nam zupełnie inne rozwiązania. 
Następnie poprosił Starostę, aby odniósł się do kwestii zwiększonego poziomu zadłużenia, opłat 
za energię i wyjaśnił co zamierza zrobić z tym zrobić.  
 

Radny Piotr Woźniak zwrócił uwagę, że Raport został przygotowany na zasadzie „kopiuj, wklej”.  
Na przykład w punkcie 3 „wsparcie rodziny i pieczy zastępczej” jest tylko opis na czym ma to 
polegać, natomiast brakuje danych liczbowych. Podobnie w pkt 5 „wspieranie osób 
niepełnosprawnych” i pkt 7 „porządek publiczny i bezpieczeństwo obywateli” czy „współpraca 
ze stowarzyszeniami”. Są tylko wzmianki o programie, brakuje natomiast informacji na czym to 
polegało. Podsumowując poprosił, aby w  kolejnych latach mocniej się do tego raportu 
przyłożyć.  
 

Członek Zarządu - Joanna Burska odparła, że w pkt 5 opisana jest strategia i programy oraz 
kierunki działania Powiatu Nyskiego. Natomiast od str. 41 są zawarte konkretne dane. Dodała, 
że strategia nie musi pokazywać szczegółowych wyliczeń. To ile wydaliśmy na dane programy 
np. w pomocy społecznej, wspieranie rodzinnej pieczy zastępczej, zostało przedstawione  
w ramach sprawozdania z wykonania budżetu. Zaznaczyła też, że Raport musimy być 
dostosowany do wytycznych odgórnych.  
 

Wiceprzewodnicząca Maria Żukowska – Jacykowska stwierdziła, że Raport został sporządzony 
w oparciu o wymagania zawarte w ustawie oraz, że radni mają wpływ na jego wygląd.  
Na posiedzeniach komisjach była możliwość zgłaszania uwag, o których wspomniał radny  
P. Woźniak. Dodała, że raport jest podany do publicznej wiadomości, aby mieszkańcy powiatu 
mieli możliwość zapoznania się z nim. Zgodziła się, że informacje mogą być uzupełnione  
w kolejnych raportach, jednak radni powinni złożyć stosowny wniosek. Odnosząc się do 
wypowiedzi radnego Daniela Palimąki stwierdziła, że dobrze, że radny zwrócił uwagę, na 
zadłużenie jednostek samorządu terytorialnego. Zdaniem radnej wynika to z sytuacji 
geopolitycznej, która ma miejsce za naszą wschodnią granicą oraz skutków pandemii covid -19. 
Sytuacja ta dotyczy nie tylko Polski, ale całej Unii Europejskiej. Mimo wzrostu inflacji, Polska  
i tak nie osiąga najgorszych wyników. Znajdujemy się na 7 pozycji wśród 27 krajów Unii.  
Kontynuując stwierdziła, że w ostatnim czasie często próbuje się uprawiać politykę  
w samorządzie i zrzuca się złą sytuację w powiecie na działania Rządu. Dlatego też zabiera głos, 
aby powiedzieć, że się z tym nie zgadza. Ponadto zdaniem radnej na obecną sytuację wpływ mają 
koledzy radnego D. Palimąki z Parlamentu, którzy od 13 miesięcy blokowali dostęp do środków 
z Krajowego Planu Odbudowy. Przez to, do Polski, do naszego powiatu nie trafiły środki, które 
wpłynęłyby na jego rozwój i poprawę sytuacji.  
 

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że ustawodawca przewidział taką konstrukcję tego 
dokumentu, która tak naprawdę niczemu nie służy, bo jest powieleniem tego co mamy. Dodał,  
że raport ten trzeba czytać łącznie ze sprawozdaniem finansowym i porównywać te dane. 
Stwierdził też, że biorąc pod uwagę obecną sytuację, należy się spotkać i podjąć poważną debatę 
w szerszym kręgu. 
Radny zgodził się, że faktycznie zadłużenie rośnie. Z drugiej strony jednak dostrzega ciągłą 
presję na inwestycje (drogi, ścieżki, ronda, przebudowa ulicy w Paczkowie  
za 16 mln zł). Zdaniem radnego powinniśmy być konsekwentni i powinniśmy powiedzieć  



w końcu „stop” wydawaniu pieniędzy. Powinniśmy uderzyć się we własne piersi, bo te 80 mln zł, 
są konsekwencją naszych pomysłów. To są rzeczy, za którym radni głosowali. 
 
Radny Daniel Palimąka zwracając się do Pani M. Żukowskiej-Jacykowskiej stwierdził,  
że pracuje ona w sektorze, który jest ściśle związany z mechanizmami ekonomii i powinna 
wiedzieć, że zdarzenia, które dziś mają miejsce, będą skutkować za dwa, za pięć lat. Zdaniem 
radnego faktem jest, że pandemia covid-19 wpłynęła na inflację. Jednak obecna sytuacja 
geopolityczna, zadziała za jakiś czas. To, że ceny paliw są wysokie, to wpłynie na inflacje,  
a nie odwrotnie.  
Odnosząc się następnie do wypowiedzi radnej o uprawianiu polityki w samorządzie stwierdził, 
że polityka w samorządach jest i była, ale tak upolitycznionego samorządu jak zrobiła jej 
formacja, jeszcze nie widział. Na zakończenie wypowiedzi zwrócił uwagę, że nie zarzucał nic 
Zarządowi, a jedynie prosił, aby Starosta odniósł się do kwestii zwiększenia zadłużenia, 
podwyżki cen i zwiększenia wydatków z budżetu Powiatu na cele oświatowe.  

 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że Lewica głosowała za Krajowym Planem Odbudowy, jednak  
przez 13 miesięcy blokowała to Solidarna Polska i dalej blokuje. Według radnego Premier  
M. Morwiecki „dostał kartę do bankomatu, ale na razie bez PIN-u.” Aby go dostać należy spełnić 
warunki Komisji Europejskiej dotyczące reformy sądownictwa. Obarczanie winną Platformy 
Obywatelskiej, czy kogokolwiek innego jest nie na miejscu.  
Następnie stwierdził, że mówiąc o sytuacji Powiatu Nyskiego należy wziąć pod uwagę to, co się 
dzieje w budżecie krajowym. Dług publiczny wynosi obecnie 1,5 bln zł. Ceny paliwa Pb98 na 
stacjach wynoszą 9,99 zł, a ceny baryłki ropy tyle samo co kosztowały, kiedy paliwo było na 
stacjach po 5,20 – 5,40 zł. Sytuacja makroekonomiczna będzie wymagała tantiem do budżetu ze 
spółek Skarbu Państwa, które będą ciśnięte, aby notowały rekordowe zyski. Dodatkowo 
jesteśmy jeszcze w sytuacji presji inflacyjnej. Inflacja wynosi 13,9%. Część  pracodawców zgodzi 
się podnieść wynagrodzenia pracowników, natomiast część będzie zmuszona ich zwalniać. 
Zdaniem radnego efektem każdej inflacji oscylującej ok. 10% jest sytuacja która wydarzyła się  
w Turcji. Tam inflacja z poziomu 15 – 22 % poszybowała do 70%. Zdaniem radnego za inflacje 
odpowiada partia rządząca, przekazując środki na transfery socjalne. 
Zwrócił też uwagę, że Rząd podjął decyzje o obniżeniu podatku PIT do 12%, co oznacza mniejsze 
odpisy do budżetu powiatowego. Ta sytuacja makroekonomiczna, która została zapoczątkowana 
podwyższoną konsumpcją, spowodowała wzrost cen.  
Radny stwierdził, że ma obawy jeśli chodzi o koszt obsługi kredytów, który w naszym powiecie 
zabije mnóstwo inwestycji, które były zaplanowane w przyszłych latach.  
W dalszej kolejności odnosząc się do sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 r. zwrócił 
uwagę, że są „wąskie gardła”, tj. zakłady opieki zdrowotnej oraz oświata. Do tego dojdzie 
obsługa zadłużenia Powiatu, która w 2022 r. wzrośnie z 500 – 600 tys. zł do 5 – 6 mln zł.  
Stwierdził, że przychyla się do wcześniejszych wypowiedzi, aby budżet na 2023 r. był wynikiem 
dogłębnej analizy tego jak wygląda makroekonomia w skali powiatu. Zwrócił też uwagę, że Rząd 
daje samorządom czeki, a  samorządność powinna wyglądać inaczej. Powinna być wypracowana 
oddolnie. Należy ludziom pozwolić pracować, odprowadzać podatki, a samorząd sam będzie 
wiedział doskonale, jakie inwestycje zrobić. Dziś jest to postawione na głowie.  
 
Członek Zarządu Joanna Burska stwierdziła, że Rada może sama określić jak ma wyglądać 
raport. Każdy z radnych może złożyć do Zarządu swoje uwagi. Do tej pory,  
a jest to już trzeci raport, nikt uwag nie zgłaszał. Zarząd stosuje się do przepisów określonych   
w ustawie. Taki jest wzór i na tej podstawie sporządzany jest dokument.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że przygotowując następne budżety musimy zwrócić uwagę, 
że wprowadzono takie mechanizmy podatkowe, które z założenia mogą uszczuplić budżety.  
W wypadku, gdyby ściągalność podatków była dużo większa, to i tak nie dostaniemy więcej niż 
założymy na początku. Dodał, że kiedyś jak wpływy z PIT i CIT były wyższe od planowanych,  



to samorządy mogły dostać nadwyżkę, Dziś tego nie ma. Zwracając się do Wiceprzewodniczącej 
– M. Żukowskiej-Jacykowskiej stwierdził, że jest to konsekwencja działania Rządu.                         

 
Starosta A. Kruczkiewicz zwrócił uwagę, że rok 2021 był drugim z kolei rokiem,  
w którym mieliśmy do czynienia z pandemią Covid-19. Stwierdził, że mimo tego Zarząd dał sobie 
radę, co zostało zauważone m.in. na konwencie Starostów. Dziś już nie pamiętamy co to są 
punkty wymazowe, punkty szczepień, nie pamiętamy jak walczyliśmy o każdą maseczkę. Szybko 
zapominamy o pewnych sprawach.  
Dodał, że mimo pandemii realizowane były wszystkie zadania, które zostały zaplanowane.  
W tym miejscu wyraził podziękowania dla pracowników, naczelników wydziałów za to,  
że pracowali w bardzo utrudnionych warunkach i często musieli wysłuchiwać uwag 
interesantów. Podsumowując stwierdził, że Zarząd dał radę i wykonał swoje zadania.        

 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie 

(załącznik nr 5). 
     

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Rady  zarządził głosowanie. 

Głosowanie w sprawie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu 
Powiatu w Nysie 
(czas głosowania: 3 czerwca 2022, godz. 11:08): 

 wynik ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Jolanta Barska (ZA), Czesław Biłobran (ZA), Piotr Bobak (ZA), Grażyna Bortniczuk (ZA), 
Joanna Burska (ZA), Jacek Chwalenia (BRAK GŁOSU), Adam Fujarczuk (ZA), Janusz Jaskot (ZA), Tomasz 
Jazienicki (PRZECIW), Henryk Kamiński (ZA), Zbigniew Karnaś (ZA), Danuta Korzeniowska (ZA), Andrzej 
Kruczkiewicz (ZA), Bożena Lewińska (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Teresa Nosal (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Daniel 
Palimąka (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Kazimierz Rozumek (BRAK GŁOSU), Grzegorz Samborski (ZA), Paweł 
Szymkowicz (BRAK GŁOSU), Piotr Woźniak (PRZECIW), Bogdan Wyczałkowski (ZA), Damian Wylężek 
(ZA), Janusz Zapiór (ZA), Anna Ziółkowska-Woźny (PRZECIW), Maria Żukowska-Jacykowska (ZA) 

Rada bezwzględną większością głosów ustawowego składu podjęła przedmiotową uchwałę, 
udzielając wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie. 
 

Ad 7 Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2021 r.  
 
a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Nyskiego wraz z informacją o stanie mienia za 2021 r.  
 
Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski oznajmił, iż radni otrzymali sprawozdanie  
w wersji elektronicznej (załącznik nr 6).  

 

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu powiatu nyskiego  
za 2021 r., 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Danuta Korzeniowska odczytała następnie uchwałę  
nr 77/2022 z dnia 27 kwietnia 2022 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2021 r. 
(załącznik nr 7). 
 
 
 



c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu Powiatu Nyskiego 
za 2021 r. oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu,  
 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej – Cz. Biłobran oznajmił, że opinia Komisji jest 
pozytywna.  

 

d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu  w Nysie, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Danuta Korzeniowska odczytała następnie uchwałę  
nr 150/2022 z dnia 23 maja 2022 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu w sprawie opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu  w Nysie (załącznik 
nr 8)  
 

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski oznajmił, iż chciałby wrócić do ppkt c i prosi, aby 
Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Komisji Rewizyjnej w całości.  
 

Radny Cz. Biłobran odczytał uchwałę Nr 1/2022 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  
w Nysie z dnia 29 kwietnia 2022 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu w Nysie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2021 r. (załącznik nr 9). 
 

e) dyskusja, 
 
Radny Piotr Woźniak odnosząc się do kwestii zadłużenia na koniec roku 2021r. poprosił, aby 
Pani Skarbnik poinformowała, jak przedstawia się sytuacja jeśli chodzi o koszt jego obsługi oraz 
jak to będzie wyglądać w 2022 r. Poprosił też, aby Wiceprzewodniczący Komisji zrelacjonował 
jak przebiegało badanie budżetu przez Komisję i co spowodowało, że podjęto takie, a nie inne 
decyzje, rekomendując Radzie udzielenie absolutorium dla Zarządu.  
 
Radny Daniel Palimąka oznajmi, iż nie będzie głosował za udzieleniem absolutorium dla Zarządu 
do momentu, aż nie będą poważnie traktowane zapisy budżetowe, tj. kiedy zaprzestanie się 
„znikania zadań”, które były wcześniej wpisane. Zaznaczył, że ma na myśli bardzo ważną 
inwestycję dla rozwoju turystyki, na pograniczu, tj. drogę  Jarnołtówek - Pokrzywna.  
Dodał także, że Starosta rozpoczynając kadencję mówił, że upora się z problemem SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach. Nie wiedząc co zrobić, powołał zespół. Zespół skończył pracę i przedstawił 
pewne wnioski, które trzeba realizować. Dodał, że kuriozalną dla niego była, sytuacja kiedy 
dyrektor NFZ, będąc zaproszonym na spotkanie stwierdził, że oczekiwał od Zarządu jakichś 
propozycji. 
  

Radny Kazimierz Rozumek oznajmił, że Komisja Rewizyjna rozpatrując wykonanie budżetu 
analizowała dwa wybrane problemy tj. wykonanie wydatków w zakresie remontów i budowy 
chodników w powiecie nyskim w 2021 r. oraz wykonanie dotacji na fotowoltaikę.  
Jeśli chodzi o drugi problem, to stwierdzono, że ilość zgłoszeń na fotowoltaike była za mała  
i należałoby zachęcić jednostki organizacyjne powiatu, by składały wnioski o dofinansowanie na 
ten cel.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Maria Żukowska-Jacykowska oznajmiła, iż chciałaby się odnieść do 
„upolitycznionej” wypowiedzi radnego Piotra Woźniaka z ostatniej sesji, który propagandowo 
mówił, że to Rząd odpowiada za wzrost inflacji. Tymczasem inflacja, wynika ze wzrostu cen 
gazu, co przekłada się na wzrost ceny nawozów, a co za tym idzie wzrost cen. Również wzrost 
cen emisji CO2, który stanowi 60% ceny energii przekłada się na ceny żywności. Dodatkowo 
kiedy rosną ceny żywności, rosną też ceny usług. Zaznaczyła, że Rada Polityki Pieniężnej chcąc 
zahamować galopującą inflację, podwyższa oprocentowanie stóp procentowych, a co za tym 
idzie Bank Centralny pożycza pieniądze bankom komercyjnym na mniej korzystnych 
warunkach. Banki chcąc sobie to zrekompensować, podnoszą oprocentowanie kredytów,  



co dotyczy wszystkich osób, którzy korzystają z kredytu. Rząd PiS wychodząc naprzeciw temu 
wzrostowi oprocentowania, stworzył fundusz wsparcia kredytobiorców. Dodała także, że za 
wzrost inflacji nie należy obarczać w pełni Rządu, ponieważ w innych krajach UE również 
inflacja rośnie.  
Kontynuując stwierdziła, że gdyby środki z Krajowego Planu Odbudowy byłyby uwolnione 13 
miesięcy temu, to nasza sytuacja w samorządzie byłaby inna.  
Radna odniosła się także do wypowiedzi radnego P. Woźniaka z wcześniejszej części sesji, 
mówiącej o tym, że Rząd uderza w samorządy, powodując zmniejszenie inwestycji. Zdaniem 
radnej jest to nieprawdą, gdyż widzimy jak dużo środków wpływa do samorządów. W tym roku 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych wpłynęło do samorządu już ponad 30 mln zł,  
a to nie jest jedyny program, z którego otrzymujemy środki.  
 
Radny Cz. Biłobran spytał czy Pan Starosta wraz z Zarządem mają jakąkolwiek swobodę 
dokonywania zmian w budżecie bez zgody Rady. Na przykład jeśli chodzi o inwestycję w Gminie 
Paczków, to nie Pan Starosta swoim głosem zadecydował, tylko większość Rady. Przerzucanie 
wszystkich win na Starostę i Zarząd jest w tym przypadku nieuzasadnione. Dodał, że podczas 
analizy sprawozdanie finansowego z wykonania budżetu Pani Skarbnik omawiała, które zadania 
nie zostały zrealizowane i z jakich przyczyn i komisja dokonywała oceny czy jest to prawidłowe 
czy nie, czy jest w tym wina Zarządu czy jej nie ma. Komisja nie znalazła winy Zarządu bo często 
przyczyny były obiektywne, że tych działań nie było.  
W dalszej kolejności radny zwrócił uwagę, że Regionalna Izba Obrachunkowa od kilkunastu lat 
straszy nas sytuacją w SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Tymczasem powinni pisać do NFZ, bo to on 
ma wpływ na tempo płatności, które jest tak wolne, że powstają odsetki karne za niepłacenie  
np. za leki. To nie Zarząd tutaj, ani nawet Rada Powiatu jest władna to zmienić, tyko NFZ.  
Po drugie, oceniając sytuację SP ZOZ w Głuchołazach zwrócił uwagę, że jego zadłużenie 
zmniejszyło się. Przypomniał, że zadłużenie było za poprzednich starostów   
i jest w chwili obecnej. Nie możemy siedzieć bez końca i czekać aż stanie się cud. Być może 
trzeba zmniejszyć inwestycje (ścieżki, drogi, daszki, itp.) i przeznaczyć środki  na oddłużenie 
głuchołaskiego SP ZOZ.  
 

Radny Daniel Palimąka odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy zwrócił uwagę, że radni 
decydują o absolutorium, nie dla Rady tylko dla Zarządu. W związku z tym nie mówmy dziś  
o odpowiedzialności Rady. Poza tym dodał, że Starosta zadeklarował, że będzie tym, który 
rozwiąże problem SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Jak widać pomylił się.  
 

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że Zarząd wykonuje to co Rada ustali. Dziś możemy 
się czepiać, że Zarząd nie zrobił tego czy tego. Dodał, że przez 20 lat będąc samorządowcem 
zawsze był w opozycji, ale potrafił usiąść i rozmawiać. Absolutorium to jest też w pewnej części 
podsumowanie pracy Rady. Odnosząc się do kwestii SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach stwierdził,  
że sytuacja wokół szpitali się zmieniała i dalej się zmienia. Jeśli Rząd dotrzyma słowa i „pójdzie 
w rehabilitację” to ten Szpital (Szpital w Głuchołazach) nie tylko może wyjść na zero, ale może 
być na plusie. To jest Szpital pełniący funkcję rehabilitacyjną, a na rehabilitację w Polsce Rząd 
planuje przeznaczyć 1,3 mln zł i to jest dla niego wielka szansa. Dodał, że gdybyśmy podjęli 
jakieś pochopne kroki, to być może strasznie skrzywdzilibyśmy ten Szpital. Sytuacja finansowa 
tego Szpitala nie była może coraz lepsza, ale przynajmniej straty są mniejsze. Być może przez to, 
że wstrzymaliśmy się z jakąkolwiek decyzja łączenia czy czegokolwiek innego, ten Szpital stanie 
na nogi.     
   

Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz odnosząc się do zapytania radnego P. Woźniaka 
oznajmił, że zadłużenie Powiatu z tytułu pożyczek, kredytów i obligacji na koniec roku wyniosło 
62.150.000 zł.  Na ten rok zaplanowane jest zaciągnięcie kredytu w wysokości 21.900.000 zł.  
Na koniec tego roku po spłacie tegorocznych zobowiązań kredyt wyniesie 81 mln zł. Za ubiegły 
rok mieliśmy wykonanie wydatków z tytułu odsetek w wys. 750 000 zł. Na dzisiaj jest to 4,2 mln 
zł, ale stawki prawdopodobnie pójdą do góry. Poza tym nie uwzględnia to jeszcze zaciągnięcia 



tegorocznego kredytu, ponieważ staramy się to robić maksymalnie dwa miesiące przed końcem 
roku, żeby te odsetki były jak najmniejsze. Na dziś są one już 6-krotnie większe.  
 

Radny Piotr Woźniak zwrócił uwagę, że w budżecie który wynosi ok. 180 mln zł będziemy mieli 
osiemdziesiąt kilka milionów złotych kredytu plus odsetki. Stwierdził, że według tego,  
co powiedziała Pani Skarbnik, koszt obsługi zadłużenia wyniesie mniej więcej 6 - 7 mln zł.   
Dodał, że obawia się tego, że za rok komisja bezrefleksyjnie podejmie taką samą decyzję jak dziś. 
Zdaniem radnego analiza wykonalności tego budżetu za 2021 r. powinna nas skłonić  
do kompleksowej debaty na temat przyszłego budżetu.  
W następnej kolejności odniósł się do wypowiedzi radnej M. Żukowskiej-Jacykowskiej. 
Stwierdził, że trzeba mieć tupet, aby mówić, że „to jest wina wszystkich tylko nie Rządu”. 
Przypomniał, że w dniu 24 lutego br., czyli w dniu rozpoczęcia wojny w Ukrainie inflacja  
w Polsce była dwucyfrowa.  
Zaapelował również, aby nie przechodzić bezrefleksyjnie wobec opinii RIO, gdyż była to opinia  
z uwagami.  
Podsumowując oznajmił, że radni Klubu Razem dla Powiatu Nyskiego będą głosować przeciwko 
udzieleniu absolutorium za rok 2021. Wpływ na to ma między innymi spore zadłużenie, oraz 
rosnące koszty jego obsługi. Dodał, że jako konstruktywna opozycja deklarują, że chęć rozmowy 
na ten temat tego, jak może wyglądać budżet w 2023 r.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady - Maria Żukowska–Jacykowska zwracając się do radnego P. Woźniaka 
stwierdziła, że to co powiedział było niesprawiedliwe w stosunku do jej osoby. Dodała,  
że to radny P. Woźniak ma tupet zrzucając wszystkie problemy na obecny Rząd. Zaapelowała 
jednocześnie, aby nie robić z samorządu parlamentu, lecz skupić się na lokalnej społeczności na 
problemach lokalnych, by naszej społeczności lokalnej żyło się dobrze.  
 

Radny Daniel Palimąka zwracając się do Starosty zwrócił uwagę, że to jest absolutorium dla 
Zarządu, a nie dla Rady. Spytał jak mamy mieć wyedukowane społeczeństwo obywatelskie, 
skoro my sami zaciemniamy pewne rzeczy.  
 

Radny Paweł Szymkowicz przypomniał, że przez dwa lata tj. 2019 r. i 2020 r. trwały 
przepychanki o remont drogi w Jarnołtówku i Pokrzywnej. Ostatecznie zadanie to znalazło się  
w budżecie na 2021 r. Wówczas kilkakrotnie pytał czy środki jakie zostały ujęte na to zadanie 
wystarczą na wykonanie dokumentacji technicznej. Starosta zapewniał, że wystarczą, że odbędą 
się konsultacje społeczne i jeszcze w tej kadencji będzie można przystąpić do budowy tego 
ważnego odcinka. Niestety zadanie to nie zostało zrealizowane w 2021 r. i nie znalazło się  
w budżecie na 2022 r. Radny stwierdził, że Zarząd ucieka od tematu i zapewnienia 
bezpieczeństwa w Jarnołtówku i Pokrzywnej. Dodał, że jest to działanie na niekorzyść rozwoju 
gospodarczego powiatu nyskiego, którego ważną częścią jest turystyka. Kontynuując stwierdził, 
że nie jest to jedyne zadanie, które nie zostało zrealizowane, bo nie zrealizowano też ulicy 
Długosza w Nysie. Przypomniał także, że we wrześniu 2021 r. Zarząd podpisał umowę na 
dofinansowanie przejść dla pieszych z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. W ramach tej 
umowy miały być przebudowane dwa przejścia na drodze powiatowej  
w Głuchołazach ul. Powstańców Śląskich oraz w Konradowej. Niestety zadania te nie zostały 
zrealizowane, chociaż Starosta w ubiegłym roku zapewniał, że będą zakończone w czerwcu tego 
roku.  Wobec powyższego radny oznajmił, że nie zagłosuje za udzieleniem Zarządowi 
absolutorium.   
 

Radny Janusz Jaskot stwierdził, że ostatnie dwa lata ze względu na pandemię covid-19 były 
bardzo trudne i  musieliśmy się borykać z wieloma problemami. Jakoś to jednak przeszliśmy, za 
co jest wdzięczny Panu Staroście. Zwrócił następnie uwagę, że mamy dwa zakłady opieki 
zdrowotnej, tj. w Nysie, który jest dosprzętowiony i pracuje na poziomie XXI oraz  
w Głuchołazach, który jest biedniejszy ale ma inny charakter i nie powinniśmy mieć wobec niego 
większych oczekiwań. Dodał następnie, że Szpital w Nysie, który pęka w szwach, pracuje na 



wysokich obrotach nagle wpada w długi. Natomiast w Szpitalu, który boryka się z problemami 
nagle długi spadają. Zdaniem radnego nasuwa się taki wniosek, że „im bardziej się człowiek 
stara i pracuje tym ma większe straty”. Dodał, że jest to niebezpieczne, gdyż może się okazać, że 
Szpital zacznie zamykać drzwi przed pacjentem, bo usługi będą przynosić straty. Zdaniem 
radnego w kontekście zbliżającego się okresu kontraktowania usług, trzeba szczegółowo 
sprawdzić co jest przyczyną tego, że ta sytuacja finansowa w ZOZ w Nysie tak się pogarsza. 
Prawdopodobnie wynika to ze wzrostu cen paliwa, itd. Zdaniem radnego sytuacja jest bardzo 
niebezpieczna.   

 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2021 r. (załącznik nr 10),  

 

Przewodniczący Rady zarządził następnie głosowanie. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2021 r.,  
(czas głosowania: 3 czerwca 2022, godz. 12:07),  
 
wyniki: ZA: 17, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Jolanta Barska (ZA), Czesław Biłobran (ZA), Piotr Bobak (ZA), Grażyna Bortniczuk (ZA), 
Joanna Burska (ZA), Jacek Chwalenia (BRAK GŁOSU), Adam Fujarczuk (ZA), Janusz Jaskot (ZA), Tomasz 
Jazienicki (PRZECIW), Henryk Kamiński (ZA), Zbigniew Karnaś (ZA), Danuta Korzeniowska (ZA), Andrzej 
Kruczkiewicz (ZA), Bożena Lewińska (BRAK GŁOSU), Teresa Nosal (ZA), Daniel Palimąka (PRZECIW), 
Kazimierz Rozumek (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Grzegorz Samborski (ZA), Paweł Szymkowicz (PRZECIW), Piotr 
Woźniak (PRZECIW), Bogdan Wyczałkowski (ZA), Damian Wylężek (ZA), Janusz Zapiór (ZA), Anna 
Ziółkowska-Woźny (PRZECIW), Maria Żukowska-Jacykowska (ZA) 

 
Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  

 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie  
z tytułu wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2021 r. (załącznik nr 11) 

 

Przewodniczący Rady zarządził następnie głosowanie  
 

Głosowanie w sprawie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu w Nysie z tytułu wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2021 r.  
(czas głosowania: 3 czerwca 2022, godz. 12:08), 

wyniki: ZA: 16, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Jolanta Barska (ZA), Czesław Biłobran (ZA), Piotr Bobak (ZA), Grażyna Bortniczuk (ZA), 
Joanna Burska (ZA), Jacek Chwalenia (BRAK GŁOSU), Adam Fujarczuk (ZA), Janusz Jaskot (ZA), Tomasz 
Jazienicki (PRZECIW), Henryk Kamiński (ZA), Zbigniew Karnaś (ZA), Danuta Korzeniowska (ZA), Andrzej 
Kruczkiewicz (ZA), Bożena Lewińska (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Teresa Nosal (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Daniel 
Palimąka (PRZECIW), Kazimierz Rozumek (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Grzegorz Samborski (ZA), Paweł 
Szymkowicz (PRZECIW), Piotr Woźniak (PRZECIW), Bogdan Wyczałkowski (ZA), Damian Wylężek (ZA), 
Janusz Zapiór (ZA), Anna Ziółkowska-Woźny (PRZECIW), Maria Żukowska-Jacykowska (ZA) 

Rada bezwzględną większością głosów ustawowego składu podjęła przedmiotową uchwałę, 
udzielając Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 2021 r.   
 

 



Ad 8 Wolne wnioski  

Radny Piotr Woźniak spytał kiedy w okresie czerwiec – sierpień planowane są sesje Rady 

Powiatu.  

Przewodniczący Rady odparł, że w okresie lipiec – sierpień planowana jest sesja w dniu 1 lipca. 

Co do terminów posiedzeń komisji poprosił, aby kontaktować się z jej przewodniczącymi.  

W następnej kolejności głos zabrał Pan Zdzisław Baran, który jako koordynator z ramienia 

Zarządu Powiatu przedstawił pokrótce sytuację związaną z pomocą udzieloną uchodźcom  

z Ukrainy.  

Ad 9 Zamknięcie sesji  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski 

zamknął XXXIX sesję Rady Powiatu.   

 

Protokołował 

Zenon Wiszniewski 


